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Van de redactie 
 

Beste Lezers, 
 
Als ik dit schrijf is 2020 alweer meer dan 8 
maanden oud. Toen het jaar begon was het 
Corona virus (Covid 19) nog een ver van mijn bed 
gebeuren. Het speelde zich af in China (en later 
ook in Italië), maar niet hier. Alles ging gewoon 
door, carnaval gelukkig ook, maar toen half maart 
de intelligente lockdown inging, veranderde de wereld wel heel drastisch. 
Sindsdien staat alles in het teken van Corona en de maatregelen die daardoor 
genomen zijn.  
 
Op de meeste boerenbedrijven ging het werk gewoon door. De prijseffecten zijn 
wel heel wisselend. Producten die veel buiten de deur geconsumeerd worden zijn 
moeilijk te verkopen en slecht in prijs. Producten die thuis geconsumeerd of 
gebruikt worden, hebben er gelukkig minder last van. In de hele hectiek van 
Corona heeft de politiek toch nog ergens een gaatje gevonden om er wat stikstof 
maatregelen door te drukken. En dit terwijl de stikstof uitstoot toch drastisch was 
teruggelopen door het wegvallen van vrijwel alle vliegverkeer, de trager lopende 
economie en de vele auto’s minder op de weg… Agrarisch Nederland stond 
massaal op de achterste poten en door zowel de vele acties als ook het lobbywerk 
is in ieder geval de maximum eiwit voermaatregel teruggedraaid, gelukkig maar 
én terecht. En dan hadden we ook weer een lange, zeer hete en droge zomer. Het 
was opnieuw hard werken voor boer en tuinder, het vee en de gewassen hadden 
het zwaar.  
 
In deze editie blikken een paar ondernemers terug op hun ervaringen tijdens de 
Coronatijd (die overigens nog altijd niet ten einde is) en er vertelt iemand waarom 
hij er met de trekker op uit trok om actie te gaan voeren. Verder hebben we weer 
leuke bijdragen van andere mensen uit het Deurnese en we kunnen lezen hoe er 
op andere plekken op deze aardbol geboerd wordt. En uiteraard hebben we onze 
vaste rubrieken. Ik wens u namens de hele redactie veel leesplezier toe! 
  

Groet, Dirk Hoogendoorn 
 

  Redactie 

   Carola van de Beek 

   Dirk Hoogendoorn 

   Karin Nelissen 

   Lins Keijzers 

   Marielle Zwakhoven 

  Eindredactie en Advertenties 

   Marielle Zwakhoven 

   zltodeurne@zlto.nl  
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Van de voorzitter 
 
Beste Lezers, 
 

Voor U ligt weer een nieuwe ploeg. Als U deze ontvangt hebt U ook al een 
bericht gehad waarbij wij als besturen van de vier ZLTO afdelingen Deurne, Asten, 
Someren en Mierlo/Helmond aangeven dat we aan het onderzoeken zijn of we 
met een fusie de belangen van onze leden nog beter kunnen behartigen. Ook wij 
als vereniging moeten ons oriënteren op de toekomst, maar meer hierover op 
onze aanstaande Algemene Leden Vergadering (ALV) op donderdag 8 oktober bij 
de Reizende Man. 

Hoe kunnen we deze zomer het best typeren? Want dat het een aparte 
zomer is geworden dat zal niemand ontgaan zijn. Een totale lockdown met 
ziekenhuizen die op volle toeren moeten draaien. Een echte hete zomer en niet 
alleen in temperatuur: 

Een agrarische sector die uit uitersten leek te bestaan, waar de ene bijna 
aan onder doorging door corona, terwijl er voor anderen een mooi seizoen 
ontstond. Maar ook een zomer waarin wij als bestuur, druk bezig met allerlei 
zaken, van de ene op de andere dag stilstonden en ook wij ons dus moesten 
heroriënteren op de vraag hoe we de belangen van onze leden konden blijven 
behartigen. Voor ons trad een nieuw fenomeen toe: het digitaal vergaderen via 
skype, zoom en nog meer van dit soort zaken. Nu lijkt het gelukkig weer een beetje 
normaal te worden, hoewel nog met de nodige restricties. 

Zaken die zeker een grote impact hebben op onze leden zijn de 
voortdurende besmettingen en ruimingen van de nertsenbedrijven, en de grote 
onzekerheid hoe dit alles financieel afgewerkt gaat worden nu deze bedrijven 
vervroegd al dan niet terecht gesaneerd worden. Ook de saneringsregeling in de 
varkenshouderij heeft grote impact. Waarbij ik een groot respect heb voor de 
moeilijke beslissingen die men moet nemen: ‘gaan we hier in mee en slaan we een 
andere weg in, of niet’? Hoe de akkerbouw zich gaat ontwikkelen is nog de vraag. 
Veel zal afhangen van hoe en wanneer de markt zich weer gaat zetten. Dit verschilt 
veel per gewas. Ook de rundveehouderij had een hete zomer door de 
voorgestelde voermaatregel om stikstof te reduceren. 

Gelukkig is men in Den Haag tot inkeer gekomen, al dan niet op 
aandringen van verschillende organisaties, waarbij ik constateer dat we als 
organisaties elkaar versterken. Om dit te benadrukken hebben we voor het 
Ondernemerscafé Deurne, op dinsdag 20 oktober met agrarisch thema, Mark van 
den Oever van Farmers Defence Force en Janus Scheepers van ZLTO Den Bosch 
uitgenodigd. Dit keer wordt het in elk geval digitaal uitgezonden vanuit De 
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Brouwer aan de Markt in Deurne. Online is het dus sowieso voor iedereen te 
volgen via https://www.ondernemerscafedeurne.nl/  
 

En zo kan ik nog wel een pagina vullen met alles wat er deze zomer is 
gebeurd, maar liever ga ik het gesprek met jullie aan op onze ALV, want dat er wat 
te bespreken valt is denk ik wel duidelijk! Er gaat geen dag voorbij of we zijn als 
sector in het nieuws en de kunst wordt om het stuur weer terug in de handen te 
nemen en zelf richting te gaan geven. Dit kunnen we als bestuur niet alleen, nu 
niet en later ook niet, daar hebben we jullie bij nodig. Dus kom meepraten op 8 
oktober! De uitnodiging voor de ALV, met programma en informatie i.v.m. de 
RIVM maatregelen, wordt eind september naar iedereen verstuurd. Tot ziens! 
 

Met vriendelijke groeten, 
Mario Berkers, Voorzitter ZLTO - Afdeling Deurne 
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Van de bestuurstafel  

 

Vers van Hier 
Er zijn op dit moment allerlei initiatieven op social media waar 
lokale ondernemers hun agrarische producten extra onder de aandacht van 
burgers kunnen brengen. In de vorige editie hebben we een aantal platforms 
genoemd waar je je gratis aan kunt melden zodat je online zichtbaar bent als je 
bijvoorbeeld een boerderijwinkel, versautomaat of melktap hebt. Dit waren 
www.findfarm.nl, www.lekkerder.nl en www.kopenbijdeboer.nu 
Onlangs hebben we ook een oproep aan jullie gedaan om aan te sluiten bij Vers 
van Hier. Het platform dat door de ZLTO afdelingen in Asten en Someren is 
opgezet. Tot nu toe zijn er 9 leden uit Deurne die zich hebben aangemeld. 
Aanmelden kan nog steeds. Stuur een mailtje naar zltodeurne@zlto.nl Via 
onderstaande link kun je zien welke bedrijven zich hebben aangesloten, waar ze 
gevestigd zijn, welke producten ze verkopen, wat de openingstijden zijn en wat 

hun website of Facebookaccount is: 
https://dichterbijdeboerderij.nl/versvanhier/  
Consumenten willen in deze tijden graag boeren 
ondersteunen door rechtstreeks bij ze te kopen. Dus 
verkoop je iets aan huis, of bied je een dienst aan, zorg dat 
je (online) zichtbaar bent! 
 

 
Waterschap geborgde zetels  
Zoals u wellicht weet is er een commissie opgesteld die onderzoekt om de 
geborgde zetels in het Waterschap te laten vervallen. Als landbouw hebben wij op 
dit moment 3 van de 7 geborgde zetels. Deze worden bemand door Peter van Dijk, 
Jos de Kleijne en Peter van Boekel. Als wordt besloten dat de geborgde zetels gaan 
verdwijnen betekent dit dat het waterschapsbestuur alleen nog maar uit politieke 
partijen zal bestaan. De gedachte hierachter is, dat het dan meer democratisch en 
een betere afspiegeling wordt van de maatschappij. 
  
Voor ons zou dit kunnen betekenen, dat onze belangen minder goed 
vertegenwoordigd gaan worden, terwijl wij boeren en tuinders juist gebaat zijn bij 
een goed werkend watersysteem en hier erg afhankelijk van zijn voor onze 
bedrijfsvoering.  Zo lopen er al de volgende discussies: 
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• Het verhogen/verdubbelen van de waterschapslasten n.a.v. 
vervuilingseenheden. De gedachte is dat we als agrariërs voor uitspoeling 
zorgen op de grond en daarom moet dit omhoog. 

• Drastische veranderingen van het beregeningsbeleid door de daling van 
de grondwaterstand. 

• Herinrichten van waterlopen waardoor de sturing van de waterloop 
achteruitgaat. 

  
Er is onlangs al een ronde geweest waarin u uw mening kon geven, maar er komt 
een nieuw en uitgebreider onderzoek waar u uw stem opnieuw kunt laten 
horen.  Dus bij deze het dringende verzoek om nogmaals te stemmen voor 3 
oktober! Dit kan via  
https://www.overlegorgaanfysiekeleefomgeving.nl/Beheer/Formulierenmodule/
1733693.aspx 
  
Fusie ZLTO afdelingen 
Tijdens de algemene ledenvergadering op donderdag 8 oktober, zullen we meer 
vertellen over de geplande fusie met de afdelingen Asten, Someren en 
Mierlo/Helmond. Wij nodigen dan ook iedereen van harte uit om op donderdag 8 
oktober naar De Reizende Man te komen. Meer informatie volgt binnenkort. 
 
Whatsapp groep ZLTO Deurne 
In de vorige editie schreven we al over de appgroep. Het is nog steeds mogelijk 
om je aan te melden. Stuur een berichtje naar Mario Berkers via 06-2378485 en 
je wordt toegevoegd.   
 
 
Ziet u graag een onderwerp op de agenda van onze maandelijkse bestuursvergadering, 
meld dit dan via de mail zltodeurne@zlto.nl  of bel met één van onze bestuursleden.  
 
Is uw mailadres nog niet bekend bij ons of is dit onlangs gewijzigd, geeft dit dan aan ons 
door via zltodeurne@zlto.nl  
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Vakgroep Rundveehouderij 
 
Het groeiseizoen begon goed dit jaar met een mooie lente. Toch was het op veel 
plaatsen te droog om de gewassen te laten kiemen. De beregeningshaspels 
schoten weer de grond uit en bleven in gebruik tot half augustus. Gelukkig kwam 
de regen voor de meeste maïspercelen mooi op tijd dit jaar. Door het extreem 
warme weer, dat meer dan drie weken aan hield, rijpt de maïs dit jaar sneller af 
dan normaal. De verwachting is ook dat er medio september al veel maïs 
gehakseld gaat worden.  
 
Voor het derde jaar op een rij kregen we een warme en droge zomer voor onze 
kiezen. Niet alleen de gewassen hadden het zwaar maar ook de dieren. In de 
media werd gesproken over veehouders die te weinig deden tegen hittestress bij 
de dieren. De hashtag #GeenHittestress werd in het leven geroepen en veel 
veehouders lieten zien hoe zij hittestress bij hun dieren voorkomen. 
Melkveehouders deelden massaal foto’s en video’s van ventilatoren, 
vernevelingsinstallaties en koeien die een verkoelende douche namen. 
 
Natuurlijk weet iedereen ervan: de voermaatregel van het ministerie van LNV is 
definief van de baan! Het voorstel om stikstof te reduceren door een maximaal 
eiwitgehalte in krachtvoer vast te stellen per bedrijf was echt een voorstel van drie 
keer niks. Melkveehouders, adviseurs en voerleveranciers waren in rep en roer. 
Hoe moesten we dit in de praktijk uitvoerbaar maken, staat de gezondheid van 
onze koeien op het spel en wat levert het uiteindelijk aan stikstofreductie op? Het 
krachtvoerverbruik per 100 kilogram melk zou enorm stijgen terwijl onze koeien 
optimaal kunnen produceren met een hoog aandeel ruwvoer. Aan de andere kant 
levert het nog eens extra stikstofuitstoot omdat voerfabrieken voor iedere 
melkveehouder bedrijfsspecifieke mengsels moeten maken, extra aanvoer van 
grondstoffen en dus extra transportbewegingen hebben. Maar goed, Schouten zal 
het toch wel berekend hebben zou je denken, of toch niet?  
 
Op de valreep heeft de overheid de maatregel geschrapt. Dankzij de gezamenlijke 
inzet met de sector, dierenartsen, de voerleveranciers en andere partijen is het 
gelukt. Jammer alleen dat het weer tot op het allerlaatste moment duurt voordat 
er naar ons geluisterd wordt en uiteindelijk de conclusie getrokken wordt dat het 
plan toch niet helemaal uitpakt zoals bedacht. Dit veroorzaakt veel onrust en 
stress in onze sector.  
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Goed nieuws dus voor nu maar wat komt ervoor in de plaats? Minister Schouten 
gebruikt de extra stikstofruimte uit de sanering van de varkenshouderij als 
ruilmiddel om deze maatregel te kunnen schappen, maar wat komt hierna? 
 
De sector heeft alternatieven voorgesteld die wél aansluiten bij de praktijk. 
Belangrijke standpunten die de ZLTO inneemt over het stikstofbeleid zijn: 
 
➢ Provincie Noord-Brabant: gemaakte afspraken nakomen, stallen voor 

2028 aanpassen. 
➢ Stikstofbeleid van de provincie Noord-Brabant moet aansluiten bij de 

landelijke aanpak. 
➢ Agrarische bedrijven alleen afrekenen op emissies en niet op deposities. 
➢ Alle economische sectoren moeten hun eigen verantwoordelijkheid 

nemen in het terugdringen van stikstofemissies. 
➢ Agrariërs moeten evenals andere economische sectoren kunnen 

profiteren van hun investeringen, bij interne en externe saldering. 
➢ Er moet een oplossing komen voor alle veehouders en tuinders die nog 

geen Wet Natuurbeschermingsvergunning hebben, maar die dit door de 
Raad van State uitspraak wel nodig hebben. 

➢ Het beweiden en bemesten van boerenland wordt weer vergunningsvrij. 
➢ Agrariërs kunnen een structurele bijdrage leveren aan de reductie van 

stikstof, dit moet echter wel betaalbaar zijn en het tijdspad dient 
realistisch te zijn. Daarbij gaat het niet alleen om stalmaatregelen, maar 
ook over managementmaatregelen.  

➢ Per gebied moet er een goede balans gevonden worden tussen natuur, 
wonen, infrastructuur en landbouw door middel van een gebiedsgerichte 
aanpak. 

Ondanks het winnen van de slag rondom het stikstofbeleid is de strijd nog lang 
niet gewonnen. ZLTO heeft daarom ook besloten de rechtszaak tegen het 
veehouderijbeleid van de provincie Noord-Brabant voort te zetten. Doel van de 
rechtszaak is het van tafel krijgen van de datum waarop verouderde stallen 
moeten zijn aangepast. 
ZLTO is tot dit besluit gekomen na overleg met de betrokken veehouders en het 
inwinnen van juridisch advies. De veehouders willen dat de provincie de deadline 
voor het aanpassen van verouderde stallen, zoals is vastgelegd in de interim 
omgevingsverordening, terugbrengt naar 2028. Dat was oorspronkelijk de 
afspraak met de provincie. 
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Het nieuwe college van Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant heeft een aantal 
versoepelingen voorgesteld, waaronder het opschuiven van de deadline met 
vijftien maanden tot 1 januari 2024. Die tegemoetkoming gaat ZLTO niet ver 
genoeg.  
 
De huidige crisis doet onze verkoopprijzen geen goed. Door het vrijwel totaal 
stilvallen van de kalfsvleesconsumptie over de hele wereld, staat de afzet van 
kalfsvlees en de prijs van de nuchtere kalveren enorm onder druk.  
De afgelopen maanden trok de garantieprijs van de melk gelukkig weer aan na een 
flinke terugval in het tweede kwartaal. De melkprijs staat momenteel vanaf twee 
kanten weer onder druk, aldus Friesland Campina. Enerzijds de wereldwijd 
groeiende melkplas en anderzijds de afnemende vraag naar zuivel vanwege de 
negatieve economische ontwikkelingen over de hele wereld. In september 
verlaagde Friesland Campina de melkprijs met €0,25 per 100 kilogram melk naar 
33,75 per 100 kilogram melk. Ondertussen is de notering voor spotmelk gestegen 
naar €39 per 100 kilogram melk. Spotmelk is op dit moment wat schaars door de 
teruglopende melkaanvoer als gevolg van de langdurige hittegolf.  
Hopelijk herstellen de boter en andere zuivelgrondstoffen de komende maanden 
nog verder, zodat de melkprijs richting het einde van het jaar verhoogd wordt.  
 
Een fijne nazomer en een goede maïsoogst toegewenst! 

Groet, Yvon Manders 
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Vakgroep Varkens 

 
Beste mensen, hierbij weer een bericht van POV Zuid-Oost: 
 
Corona  
Door corona is de afzet van vleesvarkens naar slachthuizen een tijdje lastig 
geweest. Zowel in Nederland als in Duitsland heeft het tijdelijk sluiten van 
slachthuizen grote impact gehad. Bij slachthuis Tonnies Duitsland, waar ook veel 
zeugen heen gingen, heeft sluiting voor veel last gezorgd voor de afzet. Levering 
van varkens die afgezegd werden door slachthuizen, werden doorgeschoven naar 
een week later, of naar andere slachthuizen gebracht werden. Gelukkig zijn de 
slachthuizen weer redelijk bij en is het slachten ook redelijk op peil. De weg naar 
betere prijzen zou dan ook normaal en wenselijk zijn. Vanuit China is er veel vraag 
naar varkensvlees. Voor zover bekend heeft alleen Vion nog niet de erkenning om 
aan China te leveren. Het is te hopen dat dit snel gaat gebeuren zodat dit ook 
positief zal zijn voor de prijzen. 
De afzet van biggen is ook lastiger geweest. De vaste koppelingen/relaties van 
zeugenhouders en vleesvarkenshouders gingen gewoon door, maar de overige 
biggen/losse koppels daarvoor was de afzet lastig. Afgelopen weken was de afzet 
van biggen weer goed. Hopelijk blijft dit zo. Vaak is er een relatie tussen de 
vleesvarkensprijs en de biggenprijs. Dit houdt in dat als de vleesvarkensprijs stijgt, 
dan stijgt vaak ook de biggenprijs. Dus een zeugenhouder en vleesvarkenshouder 
hebben beide baat bij een hoge vleesvarkensprijs want dan kunnen beide wat 
verdienen. Een goede samenwerking is daarom zeer belangrijk, dat je elkaar 
vooruit helpt als koppeling/relatie ook in mindere tijden. Een voorbeeld hierbij is 
het tijdelijk lichter leveren van vleesvarkens als een zeugenhouder zijn biggen niet 
goed kwijt kan. Er moet dan wel goed opgelet worden dat de varkens dan zo min 
mogelijk gewichtskorting op gaan leveren. Zo kan een relatie langer standhouden.   
 
Afrikaanse varkenspest: 
Er is een oud kadaver van een wild zwijn positief bevonden in Duitsland aan de 
Poolse grens. Het is te hopen dat het bij dat ene wilde zwijn blijft en dat het verder 
geen gevolgen zal hebben voor de afzet en de prijzen. Het positieve is dat het 
dichtstbijzijnde varkensbedrijf er een stuk vandaan ligt. Het is nu zeer belangrijk 
dat er wordt voorkomen dat de verspreiding erger wordt en bedrijven geruimd 
moeten worden in Duitsland. Hopelijk gaat Duitsland niet op slot voor de afzet van 
vlees én hopelijk blijft het vlees van Duitse slachterijen ook geaccepteerd door 
bijvoorbeeld China en andere afnemers om zo een prijsval te voorkomen. Het blijft 
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van essentieel belang om de bio-security op en rondom uw bedrijf op orde te 
hebben om de insleep van eventuele ziektes te voorkomen. 
 
Regelingen 
Het heeft een tijd geduurd,  maar nu is duidelijk dat de helft van de bedrijven die 
met de opkoopregeling van de overheid mee wilde doen voor akkoord hebben 
getekend.  Het doel hiermee is dat bedrijven die voor overlast zorgen m.b.t. de 
uitstoot, op een warme manier gesaneerd worden en vrijwillig kunnen stoppen 
als ze dat willen. Daarnaast komt er een nieuwe regeling aan die er ook voor zorgt 
dat bedrijven kunnen stoppen en weggekocht worden. Het exacte bedrag en de 
vereisten waaraan je bedrijf moet voldoen zal nog bekend gemaakt worden maar 
er wordt nu al gesproken over 750 miljoen euro voor. Naast het doel om de 
uitstoot op Natura 2000 gebieden te verminderen, lijkt het er sterk op dat dit ook 
gaat gebeuren omdat de overheid o.a. wil dat meer huizen gebouwd kunnen 
worden, vliegvelden uitgebreid worden en dat de industrie kan groeien. Het lijkt 
wel alsof Nederland op slot zit omdat er niet meer uitstoot mag plaats vinden. 
Doordat veehouderijbedrijven stoppen, wil de overheid deze uitstoot elders gaan 
gebruiken. Zolang het op vrijwillige basis gebeurd is er weinig aan de hand zou je 
zeggen. Echter is het zeer belangrijk dat de varkenshouderij wel 
ontwikkelingsruimte blijft behouden en dat er toekomstperspectief blijft voor de 
blijvers. De POV zal hiervoor dan ook waken en er alles aan doen om goed beleid 
voor de varkenshouders te behouden.  
 
Nieuw mestbeleid 
Carola Schouten heeft plannen voor een nieuw mestbeleid. Hier staat onder 
andere in dat mest voor alle intensieve veehouderijbedrijven volledig verwerkt 
moet worden. De POV vindt dat het plan ondoordacht en onwerkbaar. Zeker 
omdat elk bedrijf anders is. De een is al bij een mestverwerkingsbedrijf 
aangesloten. De ander heeft afspraken met akkerbouwers voor de afzet en weer 
een ander heeft veel of gedeeltelijk grond.  
Echter voor alle details kunt u beter de POV website in de gaten houden en lid 
worden (als u dat nog niet bent natuurlijk), zodat uw belangen vanuit de 
varkenshouderij zo goed mogelijk behartigd worden. Je blijft overal goed van op 
de hoogte binnen de steeds sneller veranderende wereld waarin we leven. Er zijn 
varkenshouders die wel ZLTO lid zijn maar niet van de POV. U kunt zicht hiervoor 
gratis aanmelden. De keuze is aan u. 
 

Met vriendelijke groet, namens POV regio Zuid Oost 
Ronald van Leeuwen, secretaris 
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Even voorstellen: Karin Nelissen – redactielid De Ploeg 

 
Hallo allemaal, 
 
Ik ben Karin Nelissen en sinds kort een helpende 
hand bij de redactie van De Ploeg. Het lijkt me 
leuk om samen met de redactie De Ploeg te 
voorzien van nieuwtjes en leesvoer.  
 
Ik ben 38 jaar, getrouwd met Peter Nelissen en 
mama van Tess (10 jaar) en Nick (7 jaar). We 
wonen met ons gezin alweer 7 jaar met veel 
plezier op de Langstraat in Deurne. Hier op de 
Langstraat hebben wij onze kwekerij in dahlia’s 
en pioenrozen.  
Onze activiteiten in de kwekerij zijn het 
vermeerderen (stekken) van dahlia’s voor onze 
vaste afnemer. De pioenrozen kweken wij 
voornamelijk voor de bloem, die we vooral hier 
thuis verkopen via onze bloemenautomaat. 
Naast de kwekerij werkt Peter als bemiddelaar in 
vaste planten & pioenrozen voor R2Flowers. 
Sinds 2016 ben ik volledig thuis gaan werken in 
de kwekerij, hiervoor heb ik met veel plezier 
jarenlang bij Tom Bouwman Fourage en 
Mesthandel gewerkt op de planning, administratie ed.   
 
Thuis tussen de planten werken vind ik heerlijk, ik ben ieder jaar weer blij als het 
bloemenseizoen van de pioenrozen begint: hier ligt toch echt wel mijn passie. We 
zijn echt een familiebedrijf en iedereen in het gezin draagt een steentje bij, dat 
maakt het ook zo leuk om thuis te werken en er samen iets moois van te maken.  
 
Maar genoeg over mij, ik wens jullie veel leesplezier met dit boekje! 

 
Groetjes, Karin Nelissen 
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Damesstudieclub 

 

Hallo Lezers van De Ploeg, 
 
Wij zullen vast de enige niet zijn die weinig nieuws te melden hebben. 
Afgelopen maart hebben we de afsluitende excursie van het seizoen af moeten 
blazen vanwege het coronavirus.  
‘Jammer’, zeiden we tegen elkaar, ‘Maar dan weten we wel meteen al iets om in 
september het seizoen mee te starten’.  
 
Helaas heeft het virus ons allen nog steeds in zijn greep en kunnen we niets anders 
doen dan rustig afwachten en proberen gezond te blijven. 
Dus: nog geen excursies, geen gezellige en interessante bijeenkomsten en geen 
presentatie van ons nieuwe seizoenprogramma 2020-2021 voor onze 
studieclubdames van Deurne e.o. 
 
Graag hadden wij dit anders gezien, maar we zullen eerst met z’n allen dit virus 
moeten verslaan voordat we weer gezellig bij elkaar kunnen gaan zitten. 
Zodra dat weer mogelijk is gaan wij weer vol goede moed aan de gang. We kijken 
uit naar dat moment! 
 
Blijf gezond en de groeten 
van ons,  
Petra Raaijmakers, 
Inie Peters, 
Wilma Berkers, 
Mieke van Paassen. 
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Hij vertrok: Twan van Leeuwen 

 
Hallo, ik ben Jan van Leeuwen. Mij is gevraagd om een stukje te schrijven over 
mijn zoon, die naar Duitsland is geëmigreerd om daar zijn droom om boer te 
worden uit te laten komen. De rubriek ‘Ik vertrok’ is in dit geval dus ‘Hij vertrok’: 
 

 
 
Toen mijn zoon Twan slaagde voor zijn school, typeerde de directeur hem tijdens 
de diploma-uitreiking als iemand voor wie het dak van de school te laag was. En 
wellicht het dak van Nederland te klein. We wisten toen nog niet hoe en waar zijn 
toekomst zou komen te liggen… 
Hij was 18 jaar en zat op de vrachtwagen, een mooie tijd. En hij dacht na over de 
toekomst hier in Nederland. Al die regels waar je hieraan moest voldoen maakte 
het bijna onmogelijk om hier zijn droom om groot koeienboer te worden, uit te 
laten komen. Hij ging eerst maar eens kijken hoe het er bij een boer in Duitsland 
aan toe ging en hij ging er twee jaar naar toe om mais te hakselen. Dat was leuk 
voor die twee jaren en dus besloot hij om daar naar een eigen bedrijf met koeien 
te gaan zoeken. 
Hij had hier iemand gevonden die ook meeging in het avontuur: Patrick, een 
jongen uit Evertsoord. Samen ben je ook niet zo alleen en na een zoektocht via 
Polen vonden een bedrijf in Altranft, Oost-Duitsland. Het was een bedrijf met 300 
koeien, 1000 mestvarkens en 300 zeugen. 
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Ze vertrokken op 1 februari 2000, op 2 februari tekenden ze en konden ze aan de 
slag. Midden in de winter, op de grond lag een laag sneeuw dus dat was ook nog 
een verassing hoe die er onderuit kwam. Het was kleigrond en voor een zandboer 
een hele leerschool. De koeien lagen op stro, heel goed voor het dierwelzijn maar 
alles bij elkaar wel een hoge kostenpost. Denk maar aan stro persen, balen 
verzamelen, in de stal stro verdelen en zorgen dat de mest weer op het land 
verdeeld wordt.  Er was ook personeel aanwezig om de koeien te melken. 
Het grote verschil zat hem toch wel in de manier van denken. De mensen daar in 
de ex DDR hoefden dat niet te doen. Sterker, het werd ook niet op prijs gesteld. 
Het was altijd net of gemaakte uren geen kostenpost waren. De gedrevenheid van 
Nederlanders, daar moesten ze daar toch wel aan wennen. Het was aanpassen, 
van beide kanten. 
Alle stallen moesten worden aangepast, weliswaar zonder putten erin te maken, 
want dat mocht daar niet. Dus in het begin werden de stallen schoongemaakt met 
de Weidemann shovel en na een aantal jaren zijn die vervangen door 
mestschuiven, wat natuurlijk een hele verbetering was. 
Vergunningen aanvragen kost ook heel veel tijd, ze zijn daar dan ook veel tijd mee 
bezig en geduld blijkt een schone zaak. De wetgeving is over het algemeen 
hetzelfde als hier in Nederland, maar doordat je makkelijker aan grond kunt 
komen is het niet zo kostbaar om aan de gestelde eisen te voldoen. Wanneer je 
echter iets anders wilt bouwen dan je op de tekening hebt aangegeven, dan kost 
je dit zomaar weer een jaar. 
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Na 20 jaar hard werken staat er nu een mooi bedrijf dat flink gegroeid is en ze 
hebben inmiddels een opfokbedrijf voor het jongvee, nog een melklocatie op 25 
km afstand en een loods voor de reparatie van alle werktuigen die ze hebben, 
want ze doen ook nog loonwerk voor derden. Ze hakselen ongeveer 2000 ha mais 
en veel gras, combinen graan en persen het stro, werk is er genoeg dus! 
In de maïstijd komen er altijd wat mensen uit Nederland helpen, dat vinden beide 
partijen heel prettig, want dat is toch een hele drukke tijd. De mooie nieuwe 
melkstal is de trots van het bedrijf: het is carrousel met 72 plaatsen. Twan en 
Patrick zitten nog niet stil en er lopen natuurlijk nog verschillende aanvragen voor 
nieuwe projecten. 
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Ze zijn er allebei goed gesetteld. Hebben allebei een relatie en twee zonen, dus de 
toekomst ligt open. En wat ook niet onbelangrijk is, de afstand naar Nederland is 
goed om te doen. Zoals Twan altijd zei: ‘ik moet met een tank diesel naar huis 
kunnen rijden!’ 
 

 
 

Groet, Jan van Leeuwen. 
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ORO zoekt:  
Leerwerkplekken in de agrarische sector 
 
Beste Lezers, 
 

Onlangs zocht ik voor een jonge vrouw een werkplek op een boerderij. Via familie 
met boerderijen kwam ik uiteindelijk bij Mario Berkers van ZLTO Deurne terecht en 
vandaar dat ik nu dit stukje mag schrijven voor jullie ledenblad. Maar hoe schrijf ik nu een 
klein stukje waarmee ik jou nieuwgierig maak en waar we mogelijk echt iets voor elkaar 
kunnen betekenen? Ik ga het gewoon proberen: 

Net die dagelijkse paar handen extra, of die paar taken die ook door iemand 
anders uitgevoerd kunnen worden. Er zijn vaak genoeg creatieve en interessante 
manieren om naar je bedrijf en personeelsbezetting te kijken. Medewerkers met een 
afstand tot de arbeidsmarkt en/of een arbeidsbeperking kunnen dit bieden. Behalve het 
sociaal maatschappelijk verantwoord ondernemen en een mogelijkheid op een perfecte 
match van een medewerker, biedt het ook nog financiële voordelen en weinig risico’s voor 
jou als werkgever. 

Mijn naam is Angela Berkvens, zelf boerendochter en bekend in gemeente 
Deurne (ik kom zelf uit Asten-Heusden). Als medewerker arbeidsintegratie en jobcoach bij 
Ambitie ORO begeleid ik mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt naar (vrijwillig) 
werk. Wellicht is de naam ORO je bekend, gezien we een grote zorgorganisatie (in alle 
peelgemeenten) zijn voor mensen met een verstandelijke beperking. We bieden op allerlei 
gebieden zorg voor deze doelgroep. 

Een aantal jaren geleden kwamen er steeds meer vragen bij ORO op het gebied 
van arbeid: Denk bijvoorbeeld aan jongeren die speciaal onderwijs hebben afgerond en 
net die extra ondersteuning nodig hebben bij het vinden van werk. Of jongeren met een 
autismespectrumstoornis. Niet omdat deze jongeren de vaardigheden niet hebben maar 
mogelijk op sociaal/emotioneel gebied meer ondersteuning nodig hebben. Dat was voor 
ons de reden om Ambitie op te starten. Buiten onze ervaring en kennis met het begeleiden 
van deze doelgroep hebben we ons ook verder gespecialiseerd op het gebied van re-
ïntegratie. Inmiddels hebben we een team met 6 medewerkers en begeleiden we zo’n 100 
mensen naar of op hun werkplek. 

Ben jij op zoek naar personeel en/of ben jij nieuwgierig naar wat er mogelijk is 
binnen jouw bedrijf? Heb je een sociaal hart en sta jij open voor mensen met een afstand 
tot de arbeidsmarkt? Heel graag denken wij vrijblijvend mee. Regelmatig komen er vragen 
bij ons terecht voor werk, vrijwillig werk, een stage of leer/werkplek, en vooral de 
interesse om met (boerderij)dieren te werken is groot. Zoals de vraag van de jonge vrouw 
waar ik dit stuk mee begon. Mogelijk is er perfecte match te creëren. Bel me gerust om de 
mogelijkheden eens door ter spreken, ik ben bereikbaar via 06-57709539. 

 
Hartelijke groet, Angela Berkvens 

Ambitie ORO 
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Mijn kijk op de landbouwacties: Piet van Kampen 

 

In 1995 had ik voor het 
laatst deelgenomen 
aan een protestactie. 
In samenwerking met 
de NVV hebben we 
destijds met het 
Agrarisch Jongeren 
Kontakt (AJK) 
geprotesteerd tegen 
het mestbeleid.  Ik heb 
nog in de schuur een 
bord staan met de leus: 
‘Dit mestbeleid kan 
ook uw baan kosten’. Als ik dan nu zie dat de bemestingsnormen van nu slechts 
20% zijn ten opzichte van 1995, dan kun je concluderen dat de politiek gewoon 
haar zin heeft doorgedrukt.   

 
25 jaar verder heeft Tjeerd de Groot met zijn uitspraak om de veestapel 

te halveren het signaal gegeven om weer in actie te komen. De bekende druppel 
die de emmer liet overlopen. Opbrengstprijzen die al 50 jaar hetzelfde zijn. 
Jaarlijkse kostprijsstijgingen, een constante stroom van regelgeving en vooral de 
gedachte dat landbouw niet gewaardeerd wordt en overal onterecht de schuld 
van krijgt: Genoeg is Genoeg!! 

Het grote protest op 1 oktober 2019 in Den Haag op het Malieveld heb ik 
gemist. We waren druk bezig met de maïsoogst. Het duurde niet lang of het 2e  
protest diende zich aan. Op 16 oktober van het vorig jaar, ben ik samen met mijn 
twee zonen met de trein naar Den Haag gegaan. Onderweg kwamen we steeds 
meer boeren tegen en als je dan van Utrecht naar Den Haag langs de A12 gaat en 
de kilometers lange stoet van tractors ziet, dan blijft het ook in de stiltecoupé niet 
meer stil. Aangekomen op Den Haag Centraal werden we overdonderd door de 
massale opkomst van tractoren, luchthoorns, politiehelikopters en noem maar op. 
Een dag om nooit te vergeten. Alle landbouwsectoren waren aanwezig. 
Akkerbouwers, gangbaar, biologisch, intensief of extensief: iedereen was er. Kort 
daarna werd het landbouwcollectief opgericht. Eindelijk met één stem naar de 
overheid.  
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Na deze landelijke protesten kwamen de regionale protesten. In Deurne 
hebben we met een aantal veehouders app-groepen opgericht om elkaar op de 
hoogte te houden en acties te organiseren. Binnen een paar dagen hadden wij een 
groep van 130 deelnemers bij elkaar. Centrale coördinatie voor de acties bij het 
provinciehuis werd gestuurd door de ZLTO en FDF. Een mooie samenwerking met 
een grote opkomst die veel indruk heeft gemaakt bij agrarisch Brabant en bij de 
bestuurders in Den Bosch. Wat volgde was een korte tractoractie langs de oprit 
van de A67 bij Liessel om de druk erop te houden. Ook een VVD-bijeenkomst met 
premier Rutte bij De Natuurpoort in Deurne werd goed bezocht. 

 

 
In november is dan het landbouwcollectief opgericht. Met 

boerenverstand de stikstofemissies reduceren.  Geen verdeel en heerspolitiek. 
Samen met verschillende belangenbehartigers één doel: een sterke 
landbouwsector in Nederland, ALL4ONE! 

13 december wederom naar Den Bosch toe. Een Statenvergadering weer 
over de toekomst van de veehouderij in Brabant. De politiek praatte veel maar 
luisterde nauwelijks. Dit tot frustratie van ons. Besloten werd om die actiedag een 
andere wending te geven en zo waren we binnen 15 minuten met honderden 



28 

 

tractoren op weg naar Eindhoven Airport. Totale 
paniek bij de handhavers: hier hadden ze niet op 
gerekend. Het resultaat was dat niet tractoren maar 
politie en marechaussee de toegangswegen 
blokkeerden van het vliegveld. Uiteraard kregen de 
boeren zoals gewoonlijk de schuld.  

Half december verschuiven de protesten 
richting de supermarkten. Een door FDF 
georganiseerde actie bij distributiecentra wordt door 
de rechter verboden. Vanuit onze groep besluiten we 
op 18 december met een groep van 89 tractors een 
rondje in Zuidoost Brabant te maken naar de grote 
stikstofvervuilers zonder vergunning. 

 
19 februari 2020 organiseert het FDF een grote 
protestactie in Den Haag aan de vooravond van de 
presentatie van de stikstofcijfers door het Mesdagfonds. Ik besluit om met de 
tractor naar Den Haag te gaan. Na een oproep in onze appgroepen melden 
verschillende deelnemers zich aan. We besluiten om ons aan te sluiten bij de 
groep van FDF Limburg. Om 0.45 uur verzamelen we in Deurne en gaan onder 
politiebegeleiding op weg.  Onderweg sluiten diverse andere groepen aan. Via de 
provinciale wegen naar Den Bosch, Betuwe, Rotterdam, Hoek van Holland. 
Degenen die met de tractor waren, mochten over het strand naar 
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Scheveningen/Den Haag.  Een mooi fotomoment. Na een rit van 13 uur, parkeren 
in de buurt van het Malieveld in Den Haag. Na diverse toespraken is het weer tijd 
om naar huis te gaan. Zoals bij alle protestacties is er geen gedonder en is een 
goede samenwerking met de begeleidende politie. 24 uur later zijn we weer thuis 
met een dieseltank die 160 liter leger is.  
 

In het voorjaar rommelt het in het landbouwcollectief. LTO Nederland 
vindt zichzelf onvoldoende uit de verf komen binnen het collectief. Een zeer zware 
teleurstelling voor mij en vele anderen. Ik overweeg het lidmaatschap van LTO op 
te zeggen. Het kan toch niet zo zijn dat LTO Nederland met mijn lidmaatschapsgeld 
mijn belangen niet meer behartigd. Je hoeft het niet altijd met elkaar eens te zijn, 
maar het doel ‘een sterke landbouw’ staat voorop en nu krijg ik de indruk dat te 
grote ego’s alles in de weg staan.  

Intussen heb ik een paar keer overleg gehad met onze voorzitter van ZLTO 
Deurne, Mario Berkers. Gelukkig treedt Marc Calon kort daarna af. Anders had 
LTO van mijn kant een lid minder gehad. Ik hoop dat er een goede 
belangenbehartiger terugkomt die de landbouworganisaties niet uit elkaar speelt. 

In juli en augustus volgen nog protesten tegen de voermaatregelen van 
minister Schouten. Met tractors op het viaduct van de A67, aangifte doen tegen 
de minister en een groot protest in de Bilt tegen het RIVM. Helaas niet met de 
tractor (alles stond gereed en was geregeld met de politie). Met wat creativiteit 
dan maar met speelgoedtractors naar het protest. 

Gelukkig is voorlopig de voermaatregel van de baan. De protestacties 
hebben zin gehad, maar we zijn er nog lang niet. Overleg zoals afgelopen 30 jaar 
kan heel effectief zijn. Maar met alleen praten wordt de landbouw in Nederland 
helemaal weggedrukt en dat moeten alle bestuurders zich realiseren.  
 
Ik ben blij dat ik afgelopen jaar mijn steentje heb kunnen bijdragen op een nette 
maar stevige manier: ALL4ONE! 

 
Met vriendelijke groet,  

Piet van Kampen. 
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Corona: de impact algemeen en voor ons melkveebedrijf 

 

Vanaf februari hebben we in Nederland te maken met het inmiddels alom 
bekende Covid19, Coronavirus in de volksmond genoemd. 

Wat in december 2019 nog niemand voor mogelijk hield, werd snel 
werkelijkheid toen in februari ook in Nederland het virus opdook. Al snel kregen 
we te maken met allerlei beperkingen en in half maart de invoering van de 
intelligente lockdown. Vervolgens is ook het hele maatschappelijke leven met de 
nieuwe situatie opgezadeld. Met direct grote gevolgen voor overheid, 
gezondheidzorg, onderwijs, industrie, horeca enz. De directe sluiting van 
instellingen en bedrijven heeft ook voor ons als producenten van voedsel en 
sierteelt snel grote gevolgen gekregen, die gedeeltelijk nog steeds voortduren. Dit 
maakt ook weer duidelijk dat onze bedrijven voor nog meer zaken gevoelig en 
kwetsbaar zijn dan ooit tevoren iemand voor mogelijk had gehouden.  

Voor ons als agrarische sector heeft de pandemie ook grote gevolgen op 
sociaal vlak. Vergaderingen worden uitgesteld, afspraken aan tafel werden en 
worden deels nog steeds telefonisch afgehandeld. Bedrijfsinspecties werden 
uitgesteld, maar worden in de loop van de tijd wel weer ingehaald. De invoering 
van de 1.5 m regel heeft veel maatschappelijke gevolgen. Denk hierbij aan de 
gezondheidszorg, onderwijs, cultuursector en horeca die nog steeds met 
vergaande beperkingen te maken hebben. Ook hebben mensen, zowel bewoners 
als personeel, in de verzorgings- en verpleegtehuizen te maken met sociale 
isolatie. Personeel moest veel extra werken om de zorg te kunnen bieden met het 
risico zelf ook besmet te worden.  

Voor de mensen die direct zelf met het virus te maken hebben gekregen 
heeft dit nog veel meer impact. Denk hierbij aan ziekenhuis opname, langdurige 
herstelperiode, maar ook dierbare mensen die overleden zijn in hun naaste 
omgeving. Afscheid nemen van deze mensen is ook zwaar en moeilijk geworden 
door de gestelde maatregelen. 

Enkele sectoren zoals sierteelt, beschermende kleding producenten, 
producenten van medische apparatuur hebben na een kortstondige dip er 
duidelijk voordeel bij gehad. Maar voor het overgrote deel van de agrarische 
bedrijven heeft Covid 19 tot op de dag van vandaag nog nadelig effect op de 
prijsvorming.  

Al snel kwam de overheid met steunpakketten om het bedrijfsleven 
overeind te houden door middel van gedeeltelijke looncompensatie en andere 
steunmaatregelen. Voor de landbouwbedrijven kwam geen hulp vanuit de 
overheid, wel werd door de banken snel hulp geboden door het opschorten van 
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rente en of aflossing. Dit kon voor onze agrarische bedrijven wel de ergste pijn op 
korte termijn verzachten. 

Nu is het zaak dat er snel goede geneesmiddelen worden gevonden om 
de ziekte te behandelen en vooral entstof om de bevolking tegen het virus te 
beschermen. Dit is van cruciaal belang om het virus uit te bannen. 

Wat de financiële invloed van Covid 19 op de melkveebedrijven is, 
daarover schrijft Yvon in haar stukje van de vakgroep melkveehouderij in deze 
Ploeg. 
 

Groet,  Ard van Calis 
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Corona: gevolgen in de varkenshouderij 

 
We dachten dat corona ver van ons bed show zou blijven maar begin maart was 
het dan ook in Nederland en voornamelijk in Brabant. Op het moment dat het land 
in lockdown ging, bleef het in de varkenswereld goed lopen. We zeiden op dat 
moment tegen elkaar ‘als het zo door blijft lopen dan komen we er goed langs’. 
Maar helaas ging corona de varkenswereld niet voorbij… 
 
Medewerkers van slachterijen raakten besmet en moesten in quarantaine.  
Hierdoor was er te weinig bezetting in de slachterijen en moest de slachtcapaciteit 
omlaag. Enkele slachterijen moesten zelfs hun deuren sluiten.  Ook raakten de 
slachterijen hun China-erkenning kwijt.  We mochten minder varkens brengen, 
met als gevolg dat de varkens in de stal steeds zwaarder werden. De prijzen 
kelderden flink. Hectisch, veel schuiven en andere manieren zoeken om toch maar 
te kunnen blijven laden en om onze klanten te helpen wederom plaats te krijgen 
in de stal.  
 
Het heeft veel boeren natuurlijk ook aan het denken gezet, velen hebben zich voor 
de opkoopregeling opgegeven. Begrijpelijk, maar toch ook enigszins geschrokken 
dat ook mooie, vooruitstrevende bedrijven zich hiervoor opgegeven hebben. 
 
Op het moment van dit schrijven hebben de meeste slachterijen de China-
erkenning weer terug. Het begint nu weer beter te lopen. We zien de toekomst 
nu toch wel weer positief tegemoet, tenminste als corona voor geen nieuwe 
verrassingen zorgt…  

Groet, Mark van den Eijnden 
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Corona: gevolgen in de glastuinbouw 

 

De intrede van COVID-19 en de daaropvolgende lockdown hebben een 
gigantisch effect gehad en dat heeft het deels nóg op de gehele agrarische sector. 
Het verstoren van reguliere handelskanalen en de instabiliteit van afzet in onze 
‘klantenlanden’ heeft voor een sterk exporterend land als Nederland altijd 
financiële gevolgen. Maar van deze omvang kenden we die nog niet. Direct na het 
afkondigen van de lockdown ontstond er voor veel producten een directe malaise. 
Tussen de sectoren natuurlijk veel verschillen maar van vleesproductie tot en met 
akkerbouwproducten en van sierteelt tot groenten en fruit, allen werden 
‘geraakt’. Maar ook binnen een deelsector zoals sierteelt waren de verschillen 
tussen de productgroepen erg groot. Voor veel snijbloemen kelderde de prijs 
binnen enkele dagen naar een ongekend laag niveau terwijl potplanten ‘minder 
hard’ werden geraakt.  

Ook de overige gevolgen van de lockdown hakte er op veel bedrijven 
binnen onze glastuinbouwsector hard in. ‘De beschikbaarheid van personeel net 
voor het oogstseizoen zou beginnen;  is er 1 van. Het noodzaakte ondernemers 
om te zoeken naar alternatieven in de plaats van (seizoen)medewerkers die de 
nodige ervaring hebben. Dat andere sectoren ook op slot gingen zoals bijv. Horeca 
en de evenementen bood hiervoor wel mogelijkheden. Zodat er op de meeste 
bedrijven toch over voldoende personeel beschikt kon worden.  

Op de bedrijven zelf was het noodzakelijk om met de RIVM-richtlijnen aan 
de slag te gaan om de veiligheid/gezondheid van de werknemers optimaal te 
kunnen waarborgen. De 1,5 meter afstand regel is ook bij ons op het bedrijf 
meteen toegepast en door middel van pauzeren in meerdere groepjes en bijv. 
gescheiden gebruik van wastafels, voorlichting op eigen bedrijf en de 
beschikbaarheid van desinfectiemiddelen doe je er als ondernemer alles aan om 
je mensen maximaal proberen te vrijwaren van risico’s. Op een gemiddeld 
glastuinbouwbedrijf kan tijdens het werk door kleine aanpassingen en nieuwe 
afspraken de 1,5 meter regel goed ingezet en gebruikt worden. 

Voor onze eigen productgroep: aardbeien, gold dat mede door de 
reisbeperkingen naar het buitenland en het grote aantal mensen dat thuis moest 
werken er een grotere vraag naar aardbeien ontstond dan in een gemiddeld jaar 
waardoor de afzet voorspoedig verliep. Gevolg daarvan was dat er vaak goede 
prijzen gemaakt konden worden. Ook de beperkingen die mensen opgelegd 
kregen zorgden voor een naar gevoel en dan zie je toch vaak de behoefte ontstaan 
om een product op tafel te zetten ‘waar je blij van wordt’. Dus prijstechnisch was 
en is het voor de een dramatisch en voor de ander boven gemiddeld goed. 
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Ook LTO middels Glastuinbouw Nederland heeft van voorlichtings-
campagnes t/m lobby voor gedupeerde bedrijven en ondernemers flink van zich 
doen spreken. Ook de inventarisatie van de financiële gevolgen van de crisis op de 
bedrijven zelf en de lobby naar banken, overheid en andere steakholders hebben 
zij perfect opgepakt.  

 
Laten we hopen dat er op korte termijn weer een stabiliteit op gaat treden die 
weer voor een gestructureerde afzet en ook prijsvorming zal gaan zorgen. 
 

Groet, Michiel Penninx 
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Interview: Peter Thijsen - Centrummanager Deurne 
 
Voor ons interview van deze editie reizen we af naar de 
Molenstraat nummer 7 in het hart van Deurne, waar we 
een gesprek hebben met Peter Thijssen.  Peter is 
centrummanager, wat dat zoal inhoudt kunt u verderop 
in dit interview lezen.  De ontvangst is hartelijk en de 
sfeer gemoedelijk, we moeten opletten dat we niet te 
veel van onze onderwerpen afdwalen. 
 
Peter, om te beginnen: zou jij jezelf even voor kunnen stellen? Beetje 
achtergrond, opleiding, voorgaande banen die je gehad hebt. 
Nou, ik ben dus Peter Thijssen, geboren en getogen in Deurne. Ik ben 57 jaar 
geleden geboren op de Hagelkruisweg. Toen ik 4 jaar was zijn mijn ouders naar 
het centrum verhuisd naar de Europastraat en daar ben ik opgegroeid. Ik heb daar 
een hele fijne jeugd gehad. Mijn moeder is inmiddels 87 en nog best goed fit en 
mijn vader is 19 jaar geleden vrij plotseling gestorven. Ik ben zelf vrijgezel en ik 
heb nog een oudere broer en een jongere zus.  En ik ben dus centrummanager van 
Deurne, voor 3 dagen in de week. Dezelfde functie heb ik ook in Veldhoven in de 
Kromstraat, het oude centrum van Veldhoven, dit voor 1 dag in de week. Voor 
beide functies word ik ingehuurd, ik ben gewoon ZZP-er. Ik ben dus niet in dienst, 
ik factureer gewoon mijn uren. In Deurne doe ik dat nu voor het 7e jaar en in 
Veldhoven voor het 6e jaar. 
Als opleiding heb ik de middelbare detailhandelsschool gedaan, het 
tegenwoordige economisch lyceum. Daarnaast heb ik de Nima A en B 
marketingopleidingen bij het SRM in Utrecht gevolgd. Mijn vorige baan was bij 
Hoeka hier in Deurne, eerst als productmanager en later marketingmanager. 
Hoeka was destijds onderdeel van het grote chemiebedrijf BASF, op het laatst was 
ik Benelux marketingmanager van de vloerendivisie van BASF. Mijn baan is 
uiteindelijk eigenlijk weggesaneerd maar mijn directe baas wou mij eigenlijk niet 
kwijt, dus werd ik weer als ZZP-er ingehuurd. 
En toen kwam de functie van centrummanager voorbij.  Eerst eens op gesprek 
geweest bij het bestuur van de Stichting Centrummanagement Deurne wat het 
precies inhield en uiteindelijk toch de sprong gewaagd.  Mijn vak is dus eigenlijk 
marketeer en marketing & communicatie is eigenlijk de psychologie achter een 
consument: wat beweegt iemand om juist dat product te kopen?  En binnen de 
functie van centrummanager zijn er wel degelijk raakvlakken waar ik veel aan heb, 
zeker in een winkelgebied met veel horeca en cultuur. Ik had in de tussentijd een 
eigen kantoor aan de Dr. Hub van Doorneweg, maar het bestuur was van mening 



39 

 

dat een centrummanager in het centrum moest zitten. Sinds die tijd ben ik via de 
Kerkstraat in dit pand aan de Molenstraat terecht gekomen. Dit kantoor is tevens 
opslag van van alles en nog wat, hier achter ons ligt bijvoorbeeld de 
kerstverlichting die in de winter in de winkelstraten hangt. Er is ook nog een plek 
voor de mensen van ORO, die hier 1 dag in de week geweldig werk in het centrum 
verrichten, heel mooi om te zien hoe graag ze dat doen. En met mijn eigen 
bedrijfje huur ik weer een gedeelte van dit kantoor. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jij bent centrummanager. Wat houdt dat eigenlijk in? En wat is het doel van het 
centrummanagement? 
Nou heel kort: ervoor zorgen dat we een economisch, gezond en vitaal centrum 
hebben. Maar dat is wel een heel kort antwoord hè.  Als centrummanager ben je 
eigenlijk een ‘spin in het web’, je hebt met heel veel partijen te maken die samen 
het centrum vormen. Dit zijn o.a. de gemeente, politiek, horeca, ondernemers, 
politie en brandweer voor de veiligheid, VVV en vastgoedeigenaren, samen ook 
wel de ‘stakeholders’ genoemd.  Met al die partijen werk je samen. Het 
centrummanagement doet naast de uitvoerende zaken zoals activiteiten 
organiseren, kerstverlichting, bloemenbakken, banners en ondernemers-
bijeenkomsten en ook allerlei zaken die de snelle ontwikkelingen binnen de retail 
betreffen. Enkele voorbeelden hiervan zijn een veiligheidsoverleg, centrumvisie 
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voor de middellange en lange termijn, communicatie, het internet, digitale 
platformen en consumentengedrag. De winkelcentra van nu gaan steeds meer 
naar niet alleen maar winkelen maar ook beleven en verblijven. En het centrum 
van Deurne loopt van zeg maar de rotonde Molenstraat, Kerkstraat, 
Stationsstraat, klein stukje oude Helmondseweg, Raadhuisstraat, Schuifelenberg, 
Martinetplein, De Wever, Torenstraat en de Wolfsberg. Binnen dat gebied betalen 
de ondernemers BIZ-belasting op basis van de WOZ-waarde van hun pand. Deze 
belasting wordt dan weer geïnvesteerd in een vitaal centrum. De 
centrummanager moet dit alles samen met het bestuur van de stichting in goede 
banen leiden en veel van die zaken regelen. Hij is het aanspreekpunt.  Ik zit ook in 
een overleg met alle centrummanagers van Brabant, een soort netwerk waar je 
veel van elkaar kunt leren. Ook mijn ervaringen in Veldhoven kunnen ons hier 
natuurlijk helpen en andersom. Niet alles wat wij willen lukt ook hè. Wij zouden 
bijvoorbeeld nog steeds graag gratis parkeren willen, maar dat blijkt tot op heden 
nog steeds een brug te ver. Zoiets blijft toch vaak een punt van discussie. Aan ons 
de taak om het bezoeken van het centrum zo aantrekkelijk en toekomstbestendig 
mogelijk te houden.  
 
Winkeliers hebben het ook in Deurne moeilijk. Kijk naar alle leegstand. Wat vind 
jij daarvan? En wat kun je eraan doen? 
Alle panden die nu leeg staan allemaal weer opvullen, dat is jammer genoeg een 
utopie. Samen met alle stakeholders hebben we daarom een integrale 
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centrumvisie opgesteld en daar is uit gekomen dat het Centrum compacter moet 
worden. De Molenstraat en Kerkstraat gaan daardoor van functie veranderen 
samen met het laatste gedeelte van de Stationsstraat. In die straten biedt dat 
mogelijkheden om naar andere functies toe te groeien. Je mag daar detailhandel 
blijven drijven, je mag het ombouwen naar woningen en je kan er ook 
dienstverlening of kantoorfunctie kunnen uitoefenen. Uiteindelijk streven wij 
ernaar dat de Retail naar het compactere centrum zal trekken. Dat gaat tijd en 
geld kosten. Maar ik denk dat de ondernemers die op tijd schakelen nog steeds 
een goede boterham kunnen blijven verdienen. Dit door beleving in je winkel te 
creëren, gastvrijheid, service en persoonlijke benadering hoog in het vaandel te 
hebben staan en de juiste balans te vinden tussen de ‘clicks and bricks’: jouw 
producten verkopen in de winkel én via het internet. 
 
Jij bent manager van het centrum, wij in het buitengebied. Wat zie jij als verschil 
en als overeenkomst? 
Er zijn wezenlijke verschillen, maar de basis is hetzelfde. En dat is ondernemen. 
Nou ben ik geen expert, maar volgens mij is het boeren van vroeger toch ook 
anders als het boeren van nu.  Grootschaliger en met meer technologie, dat wil 
zeggen dat de boer van nu veel meer tijd bezig is met managen en vroeger 
kleinschaliger en met veel meer fysieke arbeid. De regelgeving vergt ook steeds 
meer tijd en energie. Overeenkomst is wel dat ondernemers zowel in het centrum 
als daarbuiten veel uren moeten maken. Als je de uren telt, dan is je uurloon niet 
extreem hoog. Het is gewoon voor allebei de sectoren hard werken.  
 
En de toekomst? 
Een gezonde uitdaging.  Ook het ondernemen van nu is sterk veranderd ten 
opzichte van vroegere tijden. Kijk, het fysieke winkelen zal echt niet verdwijnen, 
maar er ligt een uitdaging om als ondernemer te overleven. Dat geldt denk ik, 
zowel voor de ondernemers in het centrum, maar ook voor alle agrarische 
ondernemers. De ontwikkelingen binnen de retail gaan snel en dwingen de 
ondernemer tot innovaties. De consument is kritischer en veeleisender geworden. 
Ontwikkelingen die je nu al ziet zijn bijvoorbeeld cross-selling, dat is als 
bijvoorbeeld een schoenenwinkel zijn schoenen ook in een kledingwinkel heeft 
staan. ‘Blurring’ is ook zo’n ontwikkeling van deze tijd. Dan ga je als ondernemer 
ook branchevreemde activiteiten ondernemen. Met name in de beleving in de 
winkels zie je dat: bijvoorbeeld door een hapje of drankje aan te bieden tijdens 
het winkelen. En dan hebben we het nog niet gehad op alle ontwikkelingen op het 
digitale gebied. Maar kansen blijven er volop! 
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Wat denk jij als centrummanager als je door het buitengebied fietst? 
Ik ben opgegroeid in Deurne. Het is hier prachtig, maar je ziet het niet meer als je 
hier altijd gewoond hebt. Je ziet dan natuur afgewisseld met agrarische bedrijven 
én bedrijventerreinen waar hard gewerkt wordt aan de toekomst, ook dat hoort 
bij Deurne. Want Deurne is een fantastisch dorp, zowel in het buitengebied als het 
centrum, waar we best wel eens wat trotser op zouden mogen zijn. Er wordt hier 
van alles georganiseerd en veel ondernomen op alle fronten. En die trots mogen 
we best wat meer uitdragen. 
 
Peter, we hebben het meeste wel besproken. Een paar vragen die we er altijd 
bij hebben. Heb je ook nog tijd voor een hobby’s naast jouw drukke baan? 
Niet zo heel veel, maar ik kijk graag naar films en documentaires. Ik ben nogal een 
fan van de Engelse humor en Engelse series, met name detectives.  Maar ik kijk 
ook graag naar National Geografic en Discovery en daarnaast geniet ik graag van 
het bourgondische leven, ik vind het heerlijk om uit eten te gaan en drink graag 
gezellig een glaasje. 
 
De ZLTO is natuurlijk een club van voedselproducenten. Wat is je lievelingseten? 
Beetje afhankelijk van het seizoen. In het voorjaar vooral de asperges, daar 
kunnen ze mij voor wakker maken.  Verder ben ik wel iemand van de pasta’s. Dat 
kan in alle variaties, met tonijn of met verse groentes of gehakt. Maar ik moet 
eerlijk bekennen: Ik vind heel veel dingen lekker. 
 
We bedanken Peter voor het fijne, open gesprek met vele zijstraten en vertrekken 
weer huiswaarts. 
 

Dirk Hoogendoorn en Carola van de Beek 
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Raad het plaatje? 

 
Veel inzendingen zagen een cafeetje in het gebouw uit de vorige editie, en dat 
klopte ook: Café de Voorstad in Liessel. Dit café, aanvankelijk Café Bakker 
genoemd, bestond van 1915 tot 2002. Het lag in buurtschap de Voorstad op de 
hoek met de Hutten, de huidige Garst. Aan de overkant van de weg was begin 
vorige eeuw de Liesselse boterfabriek Tevredenheid gehuisvest. 
 
Uit de goede inzendingen hebben we geloot: Marleen Bankers is de winnaar van 
een mooi pakketje van de Peelbascule. 
 
Deze keer weer een nieuwe Raad het plaatje  
Het plaatje kan een te raden foto zijn van een plek in de gemeente Deurne, een 
(oude) boerderij, vereniging of club, of een persoon.  
 
Welk gebouw staat er op onderstaande foto’s? 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Weet u het goede antwoord, stuur uw oplossing dan naar:  
Dirk Hoogendoorn E-mail: dirkennicolehoogendoorn@gmail.com  
Telefoon: 06-20449392 
We verloten ook nu weer een leuke prijs onder de goede inzenders! 

about:blank
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Regionale energietransitie (RES) metropoolregio Eindhoven 
(MRE): 
 
Zoals je kunt lezen in ‘Nieuws van de gemeente Deurne’ op pagina 52, zijn ook zij 
bezig met duurzame energie. De 4 pijlers zijn besparing, wind, zon en biogas. Om 
te voorkomen dat hier beslissingen genomen worden die niet vol houdbaar zijn, is 
ZLTO al lange tijd bezig om de belangen van de agrariërs in deze transitie proberen 
te borgen. De reactie op de RES 0.8 die we als ZLTO-afdelingen in het MRE gebied 
hebben gegeven aan de colleges van B&W en de politieke partijen, is hierna 
volledig gepubliceerd. 
Zorg er samen met ons voor dat we zelf aan het roer komen en blijven en dat we 
een buitengebied in Deurne houden waarin wij ook nog agrarische activiteiten 
kunnen ontwikkelen. En deze de transitie ook voor ons een plus gaat opleveren. 
Wanneer je hierin actief met ZLTO mee wilt denken in de kansen die er liggen, 
nodigen wij je uit om je hiervoor aan te melden via zltodeurne@zlto.nl  
 
Met vriendelijke groeten,  
Mario Berkers 
Voorzitter ZLTO Deurne. 

 

 

Reactie ZLTO afdelingen binnen de Metropoolregio, 13 september 2020 
 
Inleiding 
1 oktober wordt de RES concept versie door het MRE bij het Rijk ingediend. Op 
basis van de concept RES wordt gestart met een planMER traject, waarin de milieu 
effecten in beeld worden gebracht. Tot 31 augustus 2020 hadden de 
gemeenteraden de tijd om de concept RES vast te stellen. Als lokale afdelingen 
hebben wij individueel gereageerd richting de gemeentes. Via deze weg willen wij 
als collectief van ZLTO-afdelingen onze zorgen ten aanzien van de concept RES bij 
u onder de aandacht brengen. 
 
Het proces 
Wij hebben aan het begin van dit jaar aangegeven dat wij van mening zijn dat het 
belang van een goede landbouwstructuur in onze ogen onvoldoende 
meegenomen wordt in de concept RES. Op dit moment zien wij dat gebieden 
worden ingetekend waar vanuit het oogpunt van de overheid en 

about:blank
about:blank
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netwerkbeschikbaarheid, zonneparken en windturbines inpasbaar zouden zijn. De 
agrarische sector is een belangrijke drager van een vitaal buitengebied en heeft 
ook de komende jaren een belangrijke rol als het gaat om het invullen van 
maatschappelijke opgaven. Een groot deel van de opgave is geprojecteerd in onze 
woon- en werkomgeving, de gevolgen voor de agrarische structuur maar ook voor 
de vitaliteit van het buitengebied, zijn daarmee groot. Destijds is ons toegezegd 
dat we in gesprek zouden gaan om te kijken hoe de belangen van de landbouw 
beter ingepast kunnen worden in de RES. Dat is tot op heden niet gebeurd. Wij 
gaan ervan uit dat u deze handschoen nog op pakt zodat richting de RES 1.0 
behoud en versterking van een goede landbouwstructuur ook een van de leidende 
principes is bij het invullen van de energieopgave richting toekomst. 
 
Goede landbouwstructuur 
MRE ziet de RES als hefboom voor versterking van de regio, waaronder een 
versterking van de agrarische economie. Wij constateren dat binnen de RES voor 
een groot deel ingezet wordt op zon op land en dat een groot deel van deze 
zoekgebieden nu geprojecteerd zijn in de grootschalige jonge ontginningen. Dit 
zijn juist ook de gebieden, waar veel agrarische ondernemers hun bedrijf hebben. 
Daarnaast constateren we dat door diverse projectontwikkelaars al 
grondcontracten op agrarische gronden in de genoemde zoekgebieden maar ook 
daarbuiten worden vastgelegd. In het veld geeft dit veel reacties en vragen. De 
realisatie van grootschalige energieprojecten kan hiermee een enorme en ook 
meerjarig negatieve impact geven op de toekomst van de agrarische sector. Op 
dit moment wordt onvoldoende gekeken naar de ruimte en gronden die we als 
sector de komende jaren nodig hebben om voldoende veilig én duurzaam voedsel 
te kunnen blijven produceren. Daarnaast levert de agrarische sector ook een 
belangrijke bijdrage aan de omgeving en andere maatschappelijke doelstellingen 
op gebied van onder andere biodiversiteit, natuur, waterconservering, bodem, 
zorg, landschap en werkgelegenheid. Zonder goede landbouwstructuur verdwijnt 
de agrarische sector uit het buitengebied, en staan daarmee ook andere 
maatschappelijke doelen onder druk. Behoud van een goede landbouwstructuur 
is voor de toekomst van de agrarische sector in de regio van groot belang. De 
maatschappij vraagt van grondgebonden bedrijven om te extensiveren en een 
bijdrage te leveren aan maatschappelijke doelen. Melkveehouders die hun koeien 
weiden, hebben grote bereikbare huiskavels nodig. En voor de akkerbouw 
betekent een goede landbouwstructuur dat zij kunnen beschikken over goede 
grond van voldoende omvang en hiermee tevens ook veel onnodige transport 
beperken. Ook de intensieve veehouderij maakt onderdeel uit van de kringloop. 
Met een goede landbouwstructuur houden agrarische bedrijven 
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toekomstperspectief, krijgen opvolgers mogelijkheden en kunnen 
grondgebonden bedrijven een rol blijven spelen in het beheer van ons 
buitengebied. Een goede landbouwstructuur is een randvoorwaarde voor een 
sterke agrarische en lokale economie en een vitaal buitengebied.  
 
Toetsingskader 
We pleitten er dan ook voor dat de RESplannen maar ook de individuele 
energieprojecten getoetst worden op een verslechtering dan wel verbetering van 
de landbouwstructuur in een regio. Men zou in oog moeten nemen dat kwalitatief 
goede landbouwgronden, maar ook aaneengesloten en goed bereikbare kavels 
zoveel mogelijk beschikbaar blijven voor de landbouw. Vanuit de agrarische sector 
hechten we enorm veel waarde aan het leidende principe Zorgvuldig 
ruimtegebruik. Primair zou daarom eerst gekeken moeten worden naar 
oplossingen met meervoudig ruimtegebruik zoals zon-op-dak en windturbines. De 
zonneladder is voor ons het uitgangspunt. Goede landbouwgrond zou pas in de 
allerlaatste plaats ingezet moeten worden voor duurzame energie. De 
toekomstige agrarische ondernemer heeft immers ruimte en grond nodig om 
invulling te geven aan landbouwkundige opgaven zoals kringlooplandbouw, 
grondgebondenheid, biodiversiteit en CO2 vastlegging. Om die reden pleitten we 
ervoor dat bij de inpassing van energieopwekking de impact op de 
landbouwstructuur getoetst en meegewogen wordt. Indien nodig kan kavelruil 
ingezet worden om initiatieven op de juiste plek te krijgen, in aansluiting op de 
dynamiek en andere opgaves in de regio. 
 
Boeren hebben oplossingen 
Wat ons betreft zou de energieopgave ingevuld moeten worden door een goede 
energiemix. Eén of twee oplossingen zijn er niet. Benut alle kansen door 
bijvoorbeeld zon op dak, grote maar ook kleine windmolens op de juiste plek, 
vergisting en kleinschalige zonnevelden. Daar waar kansen liggen voor 
windturbines of kleinschalige zonnevelden, doen we dat graag in samenspraak 
met de omgeving, waaronder burgers en energiecoöperaties. De zonneladder is 
daarbij voor ons de basis. De agrarische sector heeft de afgelopen jaren al veel 
geïnvesteerd in duurzame energie. Boeren hebben oplossingen. Agrarische 
bedrijven kunnen een belangrijke rol spelen om het elektriciteitsnet te ontlasten, 
door zoveel mogelijk zelfvoorzienend te zijn als het gaat om energieopwekking en 
verbruik. Bijvoorbeeld door combinaties van zon op dak, energieopslag, slim 
energiemanagement, meer elektrificatie en kleine windmolens. U kunt ons daarbij 
helpen door het bieden van middelen en mogelijkheden om met 
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energie(besparings)projecten aan de slag te gaan, kleine windmolens te realiseren 
op het erf, zon op dak te realiseren en energie op te kunnen slaan. 
Teneinde de inschatting voor kleinschalige opwek zouden we graag naast 
zonnestroom systemen <15kWp ook de kleine windmolen willen opnemen zodat 
agrarische bedrijven maar ook bijvoorbeeld bedrijventerreinen een extra 
mogelijkheid hebben om duurzame stroom op te wekken. Nadrukkelijk niet 
bedoeld om de invulling van de RES-opgave te vergroten, maar wel om meer 
oplossingen te benoemen die haalbaar zijn en perspectief bieden voor individuele 
ondernemers. Een belangrijke randvoorwaarde voor deze vorm van 
energieopwekking is wel ruimte in gemeentelijke wet- en regelgeving zodat kleine 
windmolens met een tiphoogte >20 meter zijn toegestaan. We hopen dat 
bovenstaande punten en met name de zorgpunten rondom het behoud van de 
landbouwstructuur worden meegenomen bij de uitwerking richting de RES 1.0. 
Wij gaan hier zoals eerder aangegeven graag met u over in gesprek. De RES biedt 
kansen voor de agrarische sector als aanvullend verdienmodel en het creëren van 
nieuwe verbindingen tussen boeren, bedrijven en burgers. In de uitvoering van de 
RES de komende 10 jaar blijven we dan ook graag betrokken. 
 

Met vriendelijke groet, 
De ZLTO afdelingen binnen Metropool Regio Eindhoven, 

 
Bas Verstijnen, ZLTO Eersel – Veldhoven, Frank Rooijakkers, ZLTO Asten, Frank 
Habraken, ZLTO Bergeijk, Frans Versteden, ZLTO Oirschot – de Beerzen, Gerard van 
Zutphen, ZLTO de Meierij, Heiko van Berlo, ZLTO Laarbeek, Henk van den 
Boogaard, ZLTO Helmond-Mierlo, Henriette Driessen, ZLTO Someren, Huub van 
Hout, ZLTO Gemert-Bakel , Johan van Kronenburg, ZLTO Best, Mario Berkers, ZLTO 
Deurne, Mark van Kuijk, ZLTO Groote Heide, Toos Mijs, ZLTO Kempengrens. 
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Nieuws van de Gemeente Deurne:  

 
Regionaal plan voor duurzame energie 
In onze regio willen we meer duurzame energie en minder 
aardgas gebruiken. Dat is beter voor het klimaat. Gemeente 
Deurne werkt daarin samen met 20 andere gemeenten, in 
de Metropoolregio Eindhoven. We bedenken hoe we Zuidoost-Brabant 
duurzamer kunnen maken. Hoe we dat willen doen, beschrijven we in de 
Regionale Energie Strategie (RES). In juni is daarvan het eerste concept 
verschenen. In het concept van de RES staat dat we als regio in de komende jaren 
veel energie willen besparen. Bijvoorbeeld door goed te isoleren. Want hoe 
minder energie we nodig hebben, hoe minder we hoeven op te wekken. 
Daarnaast kijken we naar maatregelen die relatief eenvoudig zijn. Denk aan 
zonnepanelen op daken van bedrijven en grote stallen. In de Regionale Energie 
Strategie staan ook de gebieden in Zuidoost-Brabant waar windmolens en 
zonnevelden geplaatst zouden kunnen worden. We gaan onderzoeken welke 
locaties het meest geschikt zijn. 
 
Twee terawattuur 
Naast het opwekken van duurzame energie, gaan de woningen en gebouwen in 
onze regio stapsgewijs van het aardgas af. Zo willen we in de Metropoolregio 
Eindhoven in 2030 samen twee terawattuur aan duurzame energie bijdragen aan 
het nationale Klimaatakkoord. Ter vergelijking: één terawattuur is zo’n 2.500 
voetbalvelden vol met zonnevelden. 
 
Meetlat 
We ontkomen in de regio niet aan opwekking door wind en zon. Maar we willen 
ook ons waardevolle landschap behouden. Daarom worden er voor Deurne 
zogeheten afwegingskaders gemaakt: zie het als een meetlat waarlangs de 
initiatieven voor de opwekking van zon- en windenergie worden gelegd. 
 
Uw meedenkkracht is welkom! 
Meer informatie over de RES vindt u op www.deurne.nl/duurzaamheid. Dit najaar 
organiseert de gemeente twee nieuwe webinars over de thema’s ‘duurzame 
warmte in huis’ en ‘duurzame energie’. Houd hiervoor de communicatiekanalen 
van de gemeente in de gaten. In juli vonden er ook al twee webinars plaats over 
deze thema’s. Deze webinars zijn terug te kijken op de website 
www.deurne.nl/webinarsduurzaamheid. 

about:blank
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Nieuws van de Gemeente Deurne:  

 
Deel uw mening over duurzame energie 
Een aantal weken geleden organiseerden we twee webinars 
over duurzaamheid. Eén over duurzame warmte in huis en 
één over duurzame energie. Deelnemers hebben toen al 
hun mening gegeven. Graag horen we uw mening ook. Door onderstaande 
vragenlijsten in te vullen helpt u ons om plannen te maken die aansluiten bij uw 
wensen en ideeën. Erg belangrijk, want het gaat immers om uw leefomgeving! 
 
Duurzame warmte in huis 
In de meeste huishoudens is aardgas nu nog een vanzelfsprekende keuze voor 
verwarmen en koken. Daar komt de komende 30 jaar verandering in. Niet in één 
keer, maar stap voor stap. Per wijk bekijken we wat er mogelijk is en welke 
alternatieven beschikbaar zijn voor het aardgas. Vul hier de enquête in over 
duurzame warmte in huis: 
https://forms.office.com/Pages/ResponsePage.aspx?id=9ILQ7Z6LLUeGUrkHYZlS
ByzMHZAM2fRMoEgP5ai2lptUQjFQWFRMOFQyMkJBSEdQQjc0TUJXMFhUMS4u 
 
Duurzame energie 
We willen meer duurzame energie opwekken. Maar we willen ook ons 
waardevolle landschap behouden. Daarom gaan we in Deurne zogeheten ‘lokale 
afwegingskaders’ maken: zie het als een meetlat waarlangs de initiatieven voor de 
opwekking van duurzame energie, zoals zon- en windenergie, worden gelegd. Vul 
hier de enquête in over duurzame energie: 
https://forms.office.com/Pages/ResponsePage.aspx?id=HPQuJ3M-
c0uUtnUv1Xj8hThQM4nlR7tCg4l-
2qr6XYhUNVZYQTFCVzVTMFY5MTFXOVNNUjlIQVdSRy4u 
 
Wilt u de webinars nog eens terugkijken?  
Kijk dan op www.deurne.nl/webinarsduurzaamheid  
 
 

 

 

 

 

about:blank
about:blank
about:blank
about:blank
about:blank
about:blank


54 

 

Nieuws van de Gemeente Deurne:  
 

Coronavirus: regelingen voor ondernemers 
 
Veel ondernemers ondervinden de gevolgen van het 
coronavirus. Dit geldt ook voor ondernemers in de 
agrarische sector. Er zijn diverse regelingen om ondernemers te steunen in deze 
moeilijke tijd. 
 
Op dit moment kunt u nog een aanvraag doen voor de volgende regelingen: 
 

• Heeft u personeel in dienst en ten minste 20% omzetverlies geleden 
door de coronacrisis? Dan kunt u tot 1 oktober 2020 NOW aanvragen. 
Hierbij krijgt u tot 90% van de loonkosten vergoed. 

• De Belastingdienst heeft diverse regelingen getroffen voor 
ondernemers. Zo kunt u bijzonder uitstel van betaling van belastingen 
aanvragen. Dit kan in ieder geval tot 1 oktober 2020.  

• Speciaal voor land- en tuinbouwbedrijven is er een 
Borgstellingskrediet voor de Landbouw (BL). Hiermee staat de 
overheid borg voor een deel van uw financiering bij uw bank. U kunt 
dit krediet aanvragen bij uw bank tot en met 31 maart 2021. 

Alle regelingen 
Kijk voor een compleet overzicht van de regelingen op www.deurne.nl > 
Coronavirus > Financiële steun voor ondernemers, stichtingen en verenigingen.  
 
Vragen? 
Ondernemers kunnen met vragen ook contact opnemen met de Kamer van 
Koophandel op telefoonnummer 0800-2117. Dit nummer is op werkdagen 
bereikbaar van 08:30 tot 17:00 uur. 
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Nieuws van de Gemeente Deurne:  

 
Melding doen bij de gemeente of het waterschap 
 
Als boer bent u veel bezig op en rond uw erf, in uw wei of op 
uw akker. U bent dan ook de ogen en oren in het Deurnese 
buitengebied. Komt u zaken tegen in de openbare ruimte, zoals afval dat is 
gedumpt, een boom die is omgewaaid of kapotte straatverlichting? Dan kunt u 
dat op verschillende manieren melden bij de gemeente: 
 

• Via de website: www.deurne.nl > Melding/klacht 

• Op telefoonnummer 0493-387711 

• Via de BuitenBeter app op uw telefoon 
 
Komt u iets tegen in de vroege ochtend, avond of weekend en gaat het om een 
dringende melding, bijvoorbeeld een boom over de weg of een (groot) gat in de 
weg? Dan kunt u de gemeente ook buiten kantoortijden bereiken. Belt u hiervoor 
met het algemene nummer 0493-387711. Luistert u het bandje af en vervolgens 
wordt u doorverbonden met een medewerker van de wachtdienst. Hij of zij kan 
uw melding aannemen en actie ondernemen. Minder dringende zaken kunt u op 
dat moment doorgeven via de website of de BuitenBeter app. 
 
Anoniem melden 
Ziet u een verdachte situatie, bijvoorbeeld het dumpen van (drugs)afval? Dan kunt 
u dit ook volledig anoniem melden bij Meld Misdaad Anoniem, telefoonnummer 
0800-7000 of www.meldmisdaadanoniem.nl. Sinds 1 september ontvangt niet 
alleen de politie, maar ook de gemeente Deurne meldingen die bij Meld Misdaad 
Anoniem binnenkomen. U blijft volledig anoniem. 
 
Melden bij het waterschap 
Ziet u dat een duiker verstopt zit of wilt u iets anders melden bij het waterschap? 
Dan kunt u gebruik maken van de handige Perceelwijzer app. De app geeft ook 
actuele informatie over uw perceel, of er een onttrekkingsverbod geldt, hoe vaak 
ze komen maaien en wat de grondwaterstanden zijn. Meer weten? Kijk op 
www.perceelwijzer.nl. 
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Nieuws van Rabobank Deurne: 

Naast de Rabo Innovatielening, stelt de bank ook haar netwerk 
beschikbaar 
 
Rabobank Oost-Brabant ondersteunt agrarische innovatie 
Agrarische ondernemers staan voor stevige uitdagingen. Want hoe houd je je 
bedrijf rendabel? Wat doe je met het thema duurzaamheid? Hoe zorg je voor 
maatschappelijk draagvlak?  En last but not least: hoe zit het met de 
bedrijfsopvolging? Om agrarische ondernemingen toekomstbestendig te maken, 
is innovatie nodig. Rabobank Food en Agri Oost-Brabant helpt agrarische 
ondernemers uit de regio om te innoveren. Een interview met accountmanagers 
Food & Agri Maarten van Genugten en Stefan Carlier. ‘Samen maken we Oost-
Brabant duurzaam sterker.’ 
 

Ze weten waar ze het over hebben, de twee accountmanagers van het 
Food & Agri team Oost-Brabant. Als zoon van een varkenshouder heeft Maarten 
affiniteit met de sector en ook zijn collega Stefan weet na meer dan tien jaar 
ervaring precies wat er in deze branche speelt. ‘Agrarische ondernemers staan 
momenteel voor flink wat uitdagingen. Denk aan maatschappelijke thema’s als 
het terugdringen van de stikstofuitstoot, natuurontwikkeling en de inrichting van 
het landelijk gebied’, legt Maarten uit. Stefan: ‘Om die uitdagingen te kunnen 
tackelen, is innovatie noodzakelijk. Wij willen agrarische ondernemers daarbij 
helpen. Om die reden is onlangs het Food & Agri innovatieteam in het leven 
geroepen, bestaande uit accountmanagers die zich specifiek bezighouden met dit 
thema.’  

De Nederlandse landbouw loopt sinds jaar en dag voorop ten opzichte van 
de rest van de wereld. We worden gezien als hét gidsland. Stefan: ‘Maar de 
realiteit is dat we, als we niet oppassen, links en rechts worden ingehaald. 
Innovatie is en blijft nodig om koploper in de landbouw te blijven.’ Maarten noemt 
als positief voorbeeld het regionale MKB en dan specifiek de maakindustrie. 
‘Zowel grote als middelgrote en kleine maakbedrijven zijn ervan doordrongen dat 
innovatie geen keuze is, maar een must. Helaas hebben bedrijven in de agrarische 
sector niet altijd de mogelijkheid om te investeren in duurzame innovatie. Wij 
vinden het belangrijk om onze agrarische klanten te inspireren en te begeleiden.’   
 
Financiering 
Het belang van innovatie mag dan evident zijn, innoveren is lang niet altijd 
eenvoudig. Tijd, energie en kennis zijn essentieel. En als je uiteindelijk een goed 
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plan hebt, moet het ook nog gefinancierd worden. ‘Dat bleek in het verleden vaak 
de bottleneck’, vertelt Maarten. Het gaat in de regel om risicovolle investeringen. 
Niet iets waar banken per se om staan te springen. Stefan: ‘Het is lastig om hier 
als bank in te investeren, omdat er nog geen bewezen resultaten zijn. Er is geen 
cashflow op gang gekomen en er zijn nog geen betalende klanten. Om die reden 
hebben we de Rabo Innovatielening in het leven geroepen. Hiervoor hanteren we 
aangepaste boordelingscriteria, waardoor het eenvoudiger wordt om innovaties 
te financieren.’ Om welke aangepaste criteria gaat het?  ‘We kijken onder andere 
naar zaken als circulaire economie, food, vitaliteit en verduurzaming. Kort gezegd 
komt het erop neer, dat bij deze financiering het maatschappelijk belang centraal 
staat. Kun je iets bijdragen aan die maatschappij door middel van innovatie? Dan 
kom je in aanmerking.’   
 
Netwerk 
De twee accountmanagers zijn blij met de komst van de Rabo Innovatielening, 
maar benadrukken tegelijkertijd dat financiering zeker niet het enige middel is dat 
ze tot hun beschikking hebben. ‘Uiteindelijk is ons (inter)nationale netwerk 
minstens zo belangrijk. Doordat we als grootste food & agri bank van de wereld in 
de haarvaten van de agrarische sector zitten, kunnen we veel partijen bij elkaar 
brengen. Hierdoor zijn we niet alleen een financier, maar ook een verbinder.’ En 
die actieve en verbindende rol wordt door klanten gewaardeerd. ‘In gesprekken 
met ondernemers, merken we dat we inspelen op een behoefte door mee te 
denken en ons netwerk te delen. Het is natuurlijk prachtig dat we ons bevinden in 
dé hightech-regio van Nederland, maar wij vergeten niet dat onze roots liggen in 
de agrarische sector. Ik geloof dat die sectoren elkaar ook uitstekend kunnen 
aanvullen, kunnen versterken. Hoe mooi zou het zijn als we onszelf dé agro 
foodtech bank van de wereld mogen noemen?’ 

 
Met vriendelijke groet, Dennis Smetsers 

Manager Food & Agri Oost Brabant T: 040 293 65 55 M: 06 12 15 73 50 
  
Het coronavirus raakt ons allemaal. Op www.rabobank.nl/particulieren/corona 
en www.rabobank.nl/bedrijven/corona  lichten we de maatregelen toe die wij 
nemen om onze dienstverlening aan te passen aan de laatste richtlijnen vanuit 
het RIVM en de overheid, zodat we deze bijzondere periode samen goed 
doorkomen. 
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Van onze adverteerders: Frans Kuijpers 

 

Beste Lezers, 
 
Ik ben Frans Kuijpers, 60 jaar en getrouwd met Anne-Marie. We hebben samen 
een zoon Bart en drie dochters Yvonne, Marianne en Ilse. 
 
Na de basisschool heb ik eerst een koksopleiding gevolgd en daarna de 6-jarige 
SVO, slagersvakonderwijs, gedaan. Dit was een werken-leren opleiding. Je ging 40 
uren werken bij een slager en één dag in de week naar school. Het slagersvak heb 
ik geleerd bij slagerij Bouwmans in de St. Jozefparochie. Na 7 jaren daar gewerkt 
te hebben wilde ik graag zelf een bedrijf opstarten. Ik had al klanten waar ik 
huisslachtingen voor klaar maakte. En zo zijn we in oktober 1984 met ons bedrijf 
gestart op de Milhezerweg: Frans Kuijpers vlees. 
 
In de beginjaren bestond ons werk voornamelijk uit het diepvries klaar maken van 
runderen, varkens en schapen. Daarna zijn we ook bestellingen voor particulieren 
gaan maken. 
 
Onze werkweek begint op maandag met het diepvries klaar maken en portioneren 
van runderen, dit wordt ook op de woensdag gedaan. Dinsdag is de slachtdag, 
waar ik dan zelf het transport van de levende varkens, runderen en schapen voor 
verzorg. Op donderdag en vrijdag worden de varkens diepvriesklaar gemaakt. 
Vrijdag is ook onze bestellingen dag. Hierbij verzorgen wij voor klanten de 
gewenste diepvries vulling. Elke week worden runderen en varkens geslacht van 
een vaste mester, waardoor de constante kwaliteit gewaarborgd blijft. In de 
zomermaanden verzorgen wij ook complete barbecue partijen. 
 
Al met al zijn we nu al bijna 40 jaar volop bezig in en met ons bedrijf, en hopen dit 
nog een aantal jaren in goede gezondheid vol te blijven houden! 
 

Gegroet, Slagerij Frans Kuijpers 
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De redactie van De Ploeg wenst u een fijn najaar toe! 

 

Carola, Dirk, Karin, Lins, Marielle 
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